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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§94 Utdelning av utmärkelser och information
§95 Uppföljning av En frisk generations aktiviteter under hösten 2020 och 

planering för 2021
§96 Information om branden i Boo Folkets Hus
§97 Status fotbollsplaner december 2020
§98 Motion - Nacka Idrottscampus
§99 Politikerinitiativ - Ett nytt ridhus i Nacka
§100 Överenskommelse om samverkan mellan Nacka kommun och Värmdö 

kommun gällande ersättning till Nacka Värmdö Skidklubb för 
skidspårning

§101 Inriktningsbeslut - Översyn av fritidsnämndens samtliga föreningsbidrag
§102 Höjning av aktivitetsbidraget inför 2021
§103 Nya taxor för lokalhyra 2021
§104 Internbudget fritidsnämnden 2021
§105 Beslutsattestant för fritidsnämnden 2021
§106 Internkontrollplan fritidsnämnden 2021
§107 Investeringsbidrag hösten 2020
§108 Projektbidrag 2020
§109 Riktat bidrag till Friska Nacka 2021
§110 Samlingsärende kopplat till Corona, Covid-19 för kultur- och 

fritidsenheten kopplat till Fritidsnämnden
§111 Redovisning av Delegationsbeslut och Anmälningar för kännedom
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§ 94

Utdelning av utmärkelser och information

Beslut
Fritidsnämnden noterar att innan sammanträdets inleddes delande nämndens preside 
utmärkelserna Årets förening, Årets unga ledare samt Årets förebild.
Därefter höll en Frisk generation en kort information om sin verksamhet under året.

Utdelning av utmärkelserna årets förening, årets unga ledare samt årets 
förebild.
Innan sammanträdet delades 2020 års utmärkelsen för årets förening, årets unga ledare samt 
årets förebild.
 
Via länk delades utmärkelserna ut.  Gunilla Grudevall-Steen ut Årets förening till Hästhagens 
IF (Innebandy, basket, volleyboll, barngymnastik och dans).
Oliver Rykatkin delade ut utmärkelsen Årets förebild till Elin Bryngelsson Lidestedt, Nacka 
Teamåkningsklubb.
Den tredje utmärkelsen Årets unga ledare gick till Linn Brahmne, Nacka Teamåkningsklubb. 
Ella Tegsten delade ut priset.

 

Information av Föreningen en Frisk generation
Därefter deltog Stiftelsen en Frisk generation som informerade nämnden om sin verksamhet 
under 2020.
En Frisk Generation är en ideell förening vars verksamhet bidrar till att bryta trenden med 
ojämlik hälsa genom att ge alla familjer möjlighet till en aktiv gemenskap. En gemenskap som 
inte baseras på specifika färdigheter, pengar eller prestation - här kan alla vara med. Vi 
erbjuder kostnadsfria hälsofrämjande aktiviteter, två gånger i veckan vid minst 70 tillfällen, 
under ett skolår.
En Frisk Generation är en icke-vinstdrivande, partipolitiskt och religiöst obunden organisation 
som tillsammans med kommuner, företag och organisationer arbetar för en mer jämlik hälsa 
för alla.

Paragrafen är justerad
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§ 95                FRN 2017/103

Uppföljning av En frisk generations aktiviteter under 
hösten 2020 och planering för 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet

Fritidsnämnden beslutar att godkänna uppföljningen av hösten verksamhet och beviljar bidrag 
om 107 500 kronor för planerad verksamhet i Fisksätra och Orminge under 2021

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden beslutade i maj 2020 att bifalla sökt bidrag till En Frisk Generation (EFG) för 
hösten 2020. Och som längst till och med 30 juni 2021. I rapporter och på styrgruppsmöte har 
det framkommit att aktiviteterna och verksamheten mötts av stort intresse från familjer om att 
vara med i programmet. I början av november var 25 familjer, med 28 vuxna och 51 barn, 
anmälda till familjeprogrammet i Fisksätra. EFG har vidtagit åtgärder för att aktiviteterna ska 
ha kunnat genomföras inom ramen för gällande restriktioner. EFG har erhållit bidrag om 
300 000 kronor från Gålöstiftelsen för att genomföra aktiviteter i Fisksätra och Orminge under 
2021. Dialoger om samverkan med olika aktörer pågår i båda kommundelarna.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Uppföljning av En frisk generation hösten 2020
Rapport- uppföljning En Frisk Generation Nacka November 2020
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 96                FRN 2020/135

Information om branden i Boo Folkets Hus 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Den 15 oktober brann Boo Folkets hus lokal ner, där fritidsgårdsverksamheten i Orminge 
bedrevs. Polisen rubricerar branden som grovt anlagd mordbrand och utredning pågår.

Då utföraren, Boo Folkets Hus Förening, snabbt hittade en ersättningslokal har 
fritidsgårdsverksamheten i Orminge kunnat fortsätta utan avbrott enligt avtal.

Boo Folkets Hus är fullvärdesförsäkrat hos Trygg Hansa och deras avbrottsförsäkring täcker 
kostnaderna för ersättningslokaler fram till mitten av oktober 2021. Enligt utföraren finns inga 
indikationer på att de skulle behöva lämna sina tillfälliga lokaler innan dess.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Information om branden
 

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 97                FRN 2020/138

Status fotbollsplaner december 2020 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Anna Kristiansson, utvecklingsledare, informerade nämnden om status gällande fotbollsplaner 
i kommunen.

På sammanträdet redovisades nya fotbollsplaner som tillkommit under året samt en 
lägesrapport för planerade fotbollsplaner.

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 98                FRN 2020/90

Motion - Nacka Idrottscampus 
Motion den 14 maj av Ella Tegsten, Kashayar Farmanbar och Helena Westerling (S).

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden.

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna föreslår kommunen att utreda möjligheterna för att planerna för Järlahöjden 
inkluderar 2 ishallar som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt 
tre 11-spelarplaner. Enligt de gällande inriktningsbesluten och genomförandeplanen för 
området kommer alla befintliga idrottsanläggningar finnas kvar i området med undantag för 
en ishall som föreslås flyttas till en annan kommundel och en 11-spelarplan som föreslås bli 
en 7-spelarplan och med tillägget att pröva möjligheten att inrymma ytterligare en 11-
spelarplan, det vill säga totalt två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. De befintliga 
idrottsanläggningarna ska vara i drift tills det finns ersättningsanläggningar. Dialog med 
föreningslivet har visat att deras verksamhet är i behov av att ishallarna ligger bredvid 
varandra varför alternativa platser för två ishallar intill varandra nu undersöks. Fler 
kapacitetshöjande åtgärder på Sicklaön har genomförts och fler planeras i kommunen som 
helhet, bland annat ytterligare två 11-spelarplaner i Källtorp samt en ny simhall i Myrsjö.

Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige, utifrån sin antagna kapacitetrapport samt 
gällande inriktningsbeslut för området, att avslå förslagen i motionen samt att 
kommunfullmäktige noterar att det pågår ett fortsatt planeringsarbete inom 
exploateringsprojektet Järlahöjden.

Handlingar i ärendet 
Tjsk motion - Nacka Idrottscampus
Motion – Nacka idrottscampus
 

Yrkanden
Ella Tegsten (S) yrkade bifall till motionen och lämnade in en rättelse i motionen.
” Att nacka kommun utreda möjligheterna för att planerna för Järlahöjden inkluderar 2 
ishallar som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, 2 idrottshallar samt tre11-
spelarplaner. ”
 
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.
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Beslutsgång
Med avslag på Ella Tegstens bifall till motionen beslutade nämnden att bifalla enhetens 
förslag till beslut.

Reservationer
Ella Tegsten (S) reserverade sig mot beslutet.
Socialdemokraterna yrkade på ett för att förtydliga att två idrottshallar ska utredas inte en.  
Motionen avser att utreda hur idrottens behov ska kunna rymmas på Järlahöjden för att 
tillgodose alla med möjligheterna att utöva idrott på sin fritid. Att ishallar och simhallar bör 
läggas i nära anslutning till varandra har dessutom visat sig kunna skapa 
energieffektiviserande möjligheter. Faciliteter som ishallar och simhallar blir därmed billigare 
att drifta genom växelvärme. Idag är ishallar och simhallar de faciliteter som är absolut dyrast 
i drift för kommunen. Majoriteten var inte intresserade av att prioritera simhall och ishallar i 
samma område därmed inte intresserade av att ta långsiktigt hållbara beslut där energin kan 
effektiviseras. Socialdemokraterna vill bygga ett samhälle och inte bara stad när Nacka 
växer.  

Protokollsanteckning
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.  
” Nackalistan stöder motion då den är helt i linje med partiets politik i idrottsfrågor. Den 
nyligen framlagda kompletterande utredning om behovet av fotbollsplaner fram till år 2040 av 
Henrik Aldén visar tydligt att behovet av fotbollsplaner i västra Sickla kommer att bli ännu 
större då befolkningen och antalet barn och ungdomar kommer att växa med ca 100% på 
Sicklaön. Järlahöjden är en utmärkt plats att bygga upp ett riktigt idrottscampus med närhet 
till goda kommunikationer, skolor mm. Man kan kalla en sådan satsning ”Konsten att skapa 
stad med idrott” och är ett utmärkt exempel på att en långsiktigt hållbar stadsutveckling. ”
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet.  
” Vänsterpartiet stöttar Socialdemokraternas motion om att utreda möjligheterna för att 
planerna för Järlahöjden inkludera två ishallar som kan placeras bredvid varandra, 50- 
metersbassäng, två idrottshallar samt tre 11 spelarplaner. I centrala Nacka är det stor brist på 
idrottsytor. Barn och unga tar sig långa sträckor for att idrotta och tränar på sena 
anläggningstider. Alliansen vill prioritera bostäder framför idrottsytor. Vänsterpartiet vill att 
alla barn och unga i Nacka ska ha nära till sina idrottsytor och ha ett brett utbud av idrott i sin 
närhet. Det är viktigt att i ett tidigt skede av stadsplaneringen satsa på idrottsytorna och 
Vänsterpartiet håller därför med om Socialdemokraternas yrkande om att utreda 
möjligheterna för att planera för Järlahöjden att inkludera 2 ishallar som kan placeras bredvid 
varandra, 50 metersbassäng, två idrottshallar, samt tre 11 spelarplaner.”
 
Bo Nilsson lät anteckna följande för Miljöpartiet. 
” Miljöpartiet anser att det, givet att tunnelbanan blivit uppskjuten, är ett bra tillfälle för 
kommunen att omgruppera sig och göra ett större omtag kring kapaciteten och lokaliseringen 
av fritidsanläggningar. Att lägga alla alternativ på bordet och noggrant utreda dem borde ligga 
i alla partiers intresse. Vi stöttar därför Socialdemokraternas motion.
Miljöpartiet anser vidare att det finns en risk att vi med majoritetens ansats ser till en stadsdel 
i taget, snarare än till helheten. Det finns en risk att idrottsklustret på Järlahöjden splittras upp 
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och omlokaliseras eftersom man inte ser värdet för hela kommunen med en central placering. 
Därför är det olyckligt att tjänsteskrivningen och majoriteten hänvisar till 
exploateringsprojektet Järlahöjden som just har ett snävare perspektiv.
Miljöpartiet föreslår också en förlängd överdäckning/nedgrävning av Värmdöleden förbi 
Järlahöjden. Detta skulle frigöra mycket mark både för bostäder och fritidsanläggningar (och 
högst antagligen finansiera sig självt genom försäljning av denna mark) samt binda ihop de 
olika delarna av staden kring en trevligare kärna med mindre märkbar biltrafik.”
 
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 99                FRN 2020/74

Politikerinitiativ - Ett nytt ridhus i Nacka 
Inkom den 3 juni 2020 av Ylva Hedman, Centerpartiet (C)

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att inleda en övergripande utredning av förutsättningar för ridsport 
och ridskoleverksamhet i kommunen med start under 2021 eller 2022 och som en del i denna 
utreds även förutsättningar för en tredje ridanläggning.

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet beskrivs att frågeställningar och diskussioner om utveckling av fler 
ridanläggningar i Nacka pågått under många år och med initiativet föreslås att förutsättningar 
och möjligheter för en ny anläggning lokaliserad i Ältaområdet utreds samt hur en sådan 
verksamhet kan bedrivas av entreprenör/förening.

När ärenden inom ridsport- och ridskoleområdet eller avseende ridanläggningar utretts har 
dessa frågor oftast hanterats som separata ärenden. Analyser på ett övergripande plan av 
kommunens kapacitet för ridsport, ridanläggningar och utbud av ridskoleverksamhet har 
därför inte genomförts. Det bedöms prioriterat att inleda en utredning av de övergripande 
förutsättningarna för ridsport och ridskoleverksamhet i kommunen med start under 2021 eller 
2022. Som en del i utredningen föreslås att förslaget i politikerinitiativet om att utreda 
förutsättningar för en tredje ridanläggning ingår.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Politikerinitiativ - Utred nytt ridhus i Älta
Politikerinitiativ Ridanläggning FRN reviderad 3 juni
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 100                FRN 2020/137

Överenskommelse om samverkan mellan Nacka kommun 
och Värmdö kommun gällande ersättning till Nacka 
Värmdö Skidklubb för skidspårning 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar om fortsatt samverkan genom att ingå en överenskommelse enligt 
bilaga till tjänsteskrivelsen där Nacka kommun och Värmdö kommun ingår en 
överenskommelse om ekonomisk ersättning till föreningen Nacka Värmdö skidklubb för 
skidspårning.

Sammanfattning av ärendet 
Föreningen Nacka Värmdö skidklubb, med säte i Värmdö kommun, verkar över 
kommungränserna genom bland annat skidspårning i både Nacka kommun och Värmdö 
kommun.

Nacka kommun och Värmdö kommun har tidigare samverkat kring skidspårning som sträcker 
sig över kommungränserna.  Fortsatt samverkan säkerställs genom att det tecknas en 
överenskommelse mellan kommunerna gällande ekonomisk ersättning till föreningen Nacka 
Värmdö skidklubb.

Handlingar i ärendet 
tjsk Överenskommelse om samverkan mellan Nacka kommun och Värmdö kommun gällande 
dragning av skidspår av Nacka Värmdö Skidklubb
Bilaga Överenskommelse om samverkan mellan Nacka kommun(328211) (0)_TMP
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 101                FRN 2020/83

Inriktningsbeslut - Översyn av fritidsnämndens samtliga 
föreningsbidrag 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar om ett inriktningsbeslut avseende de föreslagna nya regler för 
föreningsbidrag som anges i bilagan ”Riktlinjer för ekonomiskt stöd till ideella barn- och 
ungdomsföreningar och ideella organisationer inom idrotts- och fritidsområdet i Nacka 
kommun 2022.”

2. Fritidsnämnden beslutar att förslaget ska skickas ut på remiss till föreningslivet under 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kultur- och fritidsenheten har genomfört en översyn av föreningsbidragen och de 
subventionerade taxorna. Slutsatsen är att föreningsstödet i många fall fungerar väl men att 
det även finns en hel del utmaningar att hantera. Översynen har resulterat i ett förslag på 
delvis nya regler för föreningsbidrag samt nya taxor för de kommunalt finansierade 
anläggningarna för fritidsverksamhet fritidsnämnden hyr ut på timbasis (FRN 2020/133).

Målsättningar med översynen av bidragen har bland annat varit att; främja utvecklingen av 
föreningslivet genom en mer effektiv och förenklad stödmodell, föreningsstödet ska nå ut till 
fler och att handläggningen blir mer rättvis, rättssäker, transparant.

Fritidsnämnden beslutar utifrån uppsatta mål en bidragsmodell bestående av fyra olika bidrag 
som riktar sig till de ideella föreningar och ideella organisationer som bedriver idrotts- och 
fritidsverksamhet riktad till barn och ungdomar 7–20 år och personer med 
funktionsnedsättning, öppen verksamhet och folkhälsosatsningar. De bidrag som förslås är 
aktivitetsbidrag, investeringsbidrag, verksamhetsbidrag och projektbidrag.

När införande av de nya bidragsreglerna kan ske beror på när det nya IT-systemet för 
bidragshantering kan tas i bruk. Då införandet av det nya IT-systemet har försenats och i 
nuläget planeras till andra halvåret 2021 bör införande av nya regler för föreningsbidrag 
anpassas därefter och förslagsvis bör de första ansökningarna enligt det nya regelverket 
inkomma från januari 2022. Aktivitetsbidraget betalas ut retroaktivt och de nya reglerna för 
aktivitetsbidraget föreslås börja gälla under andra halvåret 2021. Eventuellt kan även 
verksamhetsbidraget komma att succesivt införas under hösten 2021.

Eftersom införandet av det nya IT-systemet dröjer ser Fritidsnämnden möjligheten att 
involvera föreningslivet ytterligare i framtagandet av nya regler genom att bifogat förslag på 
nya regler skickas ut på remiss till föreningslivet i början av 2021. Slutgiltigt beslut föreslås 
fattas i mars eller april 2021.

För mer utförlig information om hur översynen har gått till och vilka resonemang som har 
förts hänvisas till tjänsteskrivelsen bifogad slutrapport.
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Handlingar i ärendet 
Tjsk Översyn av föreningsbidrag
Slutrapport Översyn av fritidsnämndens föreningsbidrag och subventionerade taxor
Riktlinjer Investeringsbidrag för föreningar med egna anläggningar
Riktlinjer föreningsbidrag fritid funktionsnedsatta
Riktlinjer föreningsbidrag fritid- barn och ungdomsverksamhet 2015
Riktlinjer för ekonomiskt stöd till ideella barn- och ungdomsföreningar och ideella 
organisationer inom idrotts- och fritidsområdet i Nacka kommun 2022
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.
 
Ella Tegsten (S) yrkade följande tillägg
”Att nämnden beslutar efter rubriken särskilt verksamhetsbidrag att enheten inför ytterligare 
ett bidrag med kompletteringar av ett geografiskt lokaliserat bidrag för föreningar som verkar 
i kommundelar med mindre socioekonomiska resurser får riktat stöd för att utveckla 
verksamheten. Detta bidrag ska stödja och uppmuntra aktivare arbete med integration 
inkludering. ”
 
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade avslag på tilläggsyrkandet

Beslutsgång
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.
 
Därefter ställde ordförande frågan hur nämnden ställde sig till Ella Tegstens 
tilläggsyrkande. Nämnden beslutade att avslå tilläggsyrkandet.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna.    
"Socialdemokraterna yrkade för att riktlinjerna skulle kompletteras med ytterligare ett bidrag 
som är geografiskt baserat. 
 Verksamheter i socioekonomiskt utsatta områden har svårare att få igång en långsiktigt 
hållbar föreningsverksamhet. Därför vill vi locka etablerade föreningar att söka resurser för att 
starta upp ny verksamhet i dessa områden."
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistan.  
” Inriktningen att minska antalet aktiviteter för barn mellan 7-11 år till två per vecka står i 
motsatsställning till många barns intressen. Motiveringen för denna inriktning sägs vara att 
barn ska vidga sina intressen, vilket i och för sig är vällovligt, för att fortsätt vara aktiva i 
äldre åldrar. Varför ska kommunen styra detta om barn i en viss ålder brinner för en idrott. 
Ska man inte lita på föräldrarnas ansvar? ”
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet.  
” Översynen som kultur och fritidsenheten genomfört är genomgående. Vänsterpartiet är 
positiva till att föreningsstödet ska bli mer rättssäkert, rättvist och transparent. Det är även 
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positivt att föreningarna får mer stöd i sina ansökningar och att nya föreningar då kan få 
möjlighet till olika bidrag. Vänsterpartiet önskar även ett särskilt inriktat stöd som 
Socialdemokraterna föreslår till socioekonomiskt resurssvaga områden. Ett sådant förslag 
sänker kostnadströskeln och gör det möjligt för fler barn och unga att ingå i föreningar. 
Vänsterpartiet har även i deras budget för 2021 avsatt medel för en satsning på särskilda 
lovaktiviteter där föreningar kan ansöka om att anordna kostnadsfria öppna aktiviteter för 
barn och unga under lov. Vänsterpartiet föreslår att detta bidrag tas med i nuvarande översyn 
för att möjliggöra förslaget. Loven är en ännu mer sårbar period för de barn och unga som 
redan har det ekonomiskt svårt och organiserade aktiviteter där föreningarnas kompetens och 
lokala förankring skulle erbjuda en meningsfull fritid för dem.”
 
Hans Lenkert lät anteckna följande för Centerpartiet.  
” Att ge generella idrottsbidrag till kommundelar i Nacka som beskrivs ha mindre 
socioekonomiska resurser kan göra dels att områdena får en officiell stämpel på sig, dels att 
alla boende där dras över en kam. Alla boende kanske inte ser sig som socioekonomiskt 
svaga.
Vill man stimulera något särskilt område eller någon särskild grupp görs det bättre som 
projekt eller genom verksamhetsbidrag. ”
 
- - - - -  

Paragrafen är justerad
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§ 102                FRN 2020/136

Höjning av aktivitetsbidraget inför 2021 

Beslut 
1.  Fritidsnämnden beslutar att höja värdet per sammankomst i aktivitetsbidraget till 40 kronor 
för åldersgruppen 4–10 år och till 75 kronor för åldersgruppen 11–20 år.
 
2.  Höjt aktivitetsbidrag ska börja gälla för de utbetalningar som sker från januari 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Fritidsnämnden gavs i mål och budget avseende 2021 i uppdrag att göra besparingar i form av 
höjda timtaxor vid nyttjande av fritidsnämndens finansierade lokaler/anläggningar 
motsvarande 2 miljoner kronor. 1 miljon ska tillföras det kommunala aktivitetsbidraget.
Fritidsnämnden beslutar ett höjt aktivitetsbidrag inför 2021. Beslutet innebär att värdet per 
sammankomst ska höjas från 35 kronor till 40 kronor för åldersgruppen 4–10 år. För 
åldersgruppen 11–20 år föreslår enheten att värdet per sammankomst ska höjas från 60 till 75 
kronor. Höjningen ska börja gälla för de utbetalningar som sker från januari 2021.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Höjning av aktivitetsbidraget inför 2021
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.

Protokollsanteckning
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet.  
” Vänsterpartiet stöttar förslaget om att aktivitetsbidraget ska höjas, men anser inte att 
finansieringen för ett höjt bidrag ska säkerställas genom höjda taxor. Vänsterpartiet förslår att 
kostandena för ett höjt aktivitetsbidrag ska säkerställas genom att behålla skattesatsen enligt 
2020års skattesats. Istället för att prioritera skattesänkningar kan satsningar på bland annat 
fritiden prioriteras. Att behålla samma skattesats för 2021 ger möjligheten att utreda bland 
annat ett höjt aktivitetsbidrag. ”
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 103                FRN 2020/133

Nya taxor för lokalhyra 2021 

Beslut 
1.  Fritidsnämnden beslutar att anta förslag på nya taxor för hyra av lokaler som är kommunalt 
finansierade.
2. De nya taxorna för hyra av lokaler börja gälla från januari 2021.
3.  Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda en indexering av 
taxorna för lokalhyror.

Sammanfattning av ärendet 
Efter uppdrag i mål och budget inför 2021 gör fritidsnämnden en besparing i form av höjd 
lokaltaxa motsvarande 2 miljoner kronor. Nya taxor avseende de kommunalt finansierade 
fritidsanläggningarna ska införas från januari 2021.

Fritidsnämnden beslutar om nya lokaltaxor där höjningen anpassas procentuellt utifrån vilken 
grupp som omfattas av taxekategorin. För barn- och ungdomsverksamhet föreslås en mindre 
höjning medan lokaltaxor för elit- och seniorverksamhet, privatpersoner, föreningar som inte 
är bidragsberättigade och företag höjs mer.

Grupp 1 – Höjs i regel med 15–20 procent (vissa anläggningskategorier höjs mer till följd av 
avrundningar till jämna tio- eller femtal.)

Grupp 2 – Höjs med 30–40 procent (vissa anläggningskategorier höjs mer till följd av 
avrundningar till jämna tio- eller femtal.)

Grupp 3 – Höjs med 50–55 procent (vissa anläggningskategorier höjs mer till följd av 
avrundningar till jämna tio- eller femtal. En höjning med 100 % föreslås även vid hyra av hel 
simhall.)

Tillägg för föreningar, företag och privatpersoner utanför Nacka kommun – Höjs med 100 
procent.

En höjning med 100 % vid hyra av hel simhall då dagens taxa bedöms som väldigt låg.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Nya taxor 2021
Riktlinjer avgift anläggningar Fritidsnämnden
Bilaga 2 nya taxor Fritidsnämnden 2021
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.
 

17 (30)



16 december 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Oliver Rykatkin (M) yrkade följande tillägg.
" Att Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att utreda en indexering av 
taxorna för lokalhyror. "
 
Ella Tegsten (S) yrkade följande ändring i förslaget.
" Att Fritidsnämnden beslutar att taxorna för Nackas verksamheter endast 10% höjning i 
hänvisning till situationen Corona har skapat för föreningslivet."  

Beslutsgång
Ordförande ställde sitt eget bifallsyrkande mot Ella Tegstens ändringsyrkande. 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
Därefter beslutade nämnden att bifalla Oliver Rykatkins tilläggsyrkande.

Protokollsanteckning
Ella Tegsten lät anteckna följande för Socialdemokraterna.  
" Socialdemokraterna yrkade för att taxorna för Nackas verksamheter endast 10% höjning i 
hänvisning till situationen Corona har skapat. Föreningslivet kommer behöva stöd i flertalet 
former och det är inte hållbart att chockhöja prisnivåerna för Nackas lokala verksamheter. "
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
” Höjda taxor för de kommunalt finansierade fritidsanläggningarna kommer att innebära 
ökade kostnader för föreningslivet. Vänsterpartiet bedömer att taxorna inte ska höjas 
överhuvudtaget för lokala föreningar däremot är det ett rimligt förslag att ett tillägg för 
höjning avseende föreningar, företag och privatpersoner på 100% Då dessa aktörer 
förmodligen inte bedriver verksamhet för barn och unga i Nacka och dessutom tar tider i 
idrottsanläggningar i anspråk är det rimligt att de ska betala en högre taxa än lokala aktörer. ”
 
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 104                FRN 2020/106

Internbudget fritidsnämnden 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer internbudget för år 2021 till 155,5 miljoner kronor enligt beskrivet i 
tjänsteskrivelse daterad 24 november 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 16 november 2020 (KFKS 2020/40) 
att fastställa fritidsnämndens budgetram för år 2021 till 155,5 miljoner kronor. Det är en 
minskning med 10,7 miljoner kronor jämfört med 2020 års budgetram.
Fritidsnämndens förslag till budgetram vid yttrandet av Mål & Budget 2021–2023 var 157,0 
miljoner kronor, kommunfullmäktiges beslut om en budgetram på 155,5 miljoner kronor är 
således 1,5 miljoner kronor lägre än fritidsnämndens förslag. Neddragningen på 1,5 miljoner 
kronor ska ske inom myndighet- och huvudmannaenheten och genom en höjning av taxan för 
uthyrning av lokaler och anläggningar.
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med fritidsnämndens förslag till fokusområden och 
resultatindikatorer för 2021, samt i enlighet med fritidsnämndens förslag om deltagaravgifter 
för kollo- daglägerverksamhet.
Kommunfullmäktige beslutade även i enlighet med fritidsnämndens förslag om en utökad 
reinvesteringsbudget om 4 miljoner kronor över en 3 års period. Fritidsnämnden 
bemyndigades även att fatta beslut om bland annat taxor för nyttjande av kommunens idrotts- 
och fritidsanläggningar inom fritidsnämndens ansvarsområde.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Internbudget FRN 2021
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
Ella Tegsten meddelade att Socialdemokraterna inte deltog i beslutet till förmån för eget 
budgetförslag.
 
Bo Nilsson meddelade att Miljöpartiet inte deltog i beslutet till förmån för eget budgetförslag.
 
Bosse Ståldal meddelade att Nackalistan inte deltog i beslutet till förmån för eget 
budgetförslag.
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Protokollsanteckning
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet. 
” Vänsterpartiet hade vid möjlighet reserverat sig emot alliansen nuvarande budget för 2021 
år med hänvisning till den egna budget. Vänsterpartiet behåller skattesatsen enligt 2020 års 
och därmed kvarstår samma budget för fritidsnämnden. De skattesänkningar och besparingar 
som behöver göras enligt den nuvarande budget som alliansen satt kommer att främst drabba 
barn och unga i Nacka. Besparingar görs i öppen verksamhet främst och i riktade projekt där 
aktiviteter riktar sig till särskilda grupper tex tjejer och barn och unga som på grunda av 
ekonomiska svårigheter inte deltar i organiserad förenings- och fritidsverksamhet. 
Vänsterpartiet hade önskat en satsning på dessa målgrupper enligt egen budget då dessa 
grupper borde prioriteras och stärkas. ”
- - - - -
 

Paragrafen är justerad
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§ 105                FRN 2020/131

Beslutsattestant för fritidsnämnden 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden utser för år 2021 kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius till ordinarie 
beslutsattestant och enhetschef Cortina Lange till ersättare för ansvar 17000 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om ordinarie 
beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa.

Fritidsnämnden föreslås besluta att utse ordinarie beslutsattestant för år 2021 enligt bilaga 1. 
Det är endast den ordinarie beslutsattestant som har rätt att vidaredelegera beslutanderätten 
inom sitt ansvarsområde, det vill säga rätt att besluta om alla lägre nivåers attesträtt. 
Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden.

Handlingar i ärendet 
Tjsk  Beslutsattestant 2021 Fritidsnämnden
Bilaga beslutsattest FRN 2021
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 106                FRN 2020/134

Internkontrollplan fritidsnämnden 2021 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer förslag till internkontrollplan för år 2021 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad 20 november 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattade i september 2020 beslut om ett nytt reglemente för intern 
kontroll. Detta reglemente gäller för samtliga nämnder. Den interna kontrollen handlar ytterst 
om att bidra till att kommunens verksamhet bedrivs ändamålsenligt och kvalitativt. Nämnden 
ska varje år, utifrån en riskanalys, besluta om vilka kontrollmoment som ska granskas inom 
nämndens ansvarsområde. Kontrollmomenten presenteras i internkontrollplanen. Resultatet av 
utförda kontroller rapporteras minst en gång om året till nämnden. Uppkommer väsentliga 
brister i den löpande internkontrollen under året rapporteras dessa till nästkommande nämnd 
efter att bristerna har identifierats.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Internkontrollplan fritidsnämnden 2021
Bilaga internkontrollplan för FRN 2021
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 107                FRN 2020/126

Investeringsbidrag hösten 2020 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja:

 Järla IF Orienteringsklubb 46 000 kronor för investeringsprojektet ”Ventilation och 
varmvatten”.

 Älta Scoutkår 50 000 kronor för investeringsprojektet ”El-renovering av scoutstugan”.

Fritidsnämnden beslutar att avslå:
 Järla IF Orienteringsklubb 50 000 kronor för investeringsprojektet ”Förbättrad 

entréfunktion”.
 Järla IF Orienteringsklubb 50 000 kronor för investeringsprojektet ”Köksrenovering”.
 Järla IF Orienteringsklubb 50 000 kronor för investeringsprojektet ”Målning ytskikt 

entré och killarnas omklädning”.
 Järla IF Orienteringsklubbs ansökan om 50 000 kronor för investeringsprojektet 

”Förnyelse av elljusslinga”.

Sammanfattning av ärendet 
Vid utgången av 2020 års andra ansökningsperiod den 1 oktober 2020 hade sex ansökningar 
om investeringsbidrag från föreningar med egna anläggningar inkommit. Fem av 
ansökningarna har inkommit från Järla IF Orienteringsklubb och en från Älta Scoutkår.

Investeringsbidraget riktar sig till bidragsberättigade föreningar som äger eller hyr sina egna 
lokaler och anläggningar. Bidrag kan inte sökas för investeringsprojekt i lokaler som upplåts 
per timbasis säsongsvis av kommunen eller för lokaler som ingår i kommunens utbud av 
anläggningar.

Syftet med investeringsbidraget är att erbjuda ekonomiskt stöd till föreningarna för att de ska 
kunna genomföra olika investeringar, renoveringar eller underhållsåtgärder i sina egna 
anläggningar.

För 2020 finns sammanlagt 500 000 kronor att dela ut i investeringsbidrag. För ansökningar 
som inkom under våren 2020 beviljade fritidsnämnden investeringsbidrag om totalt 150 000 
kronor.

Fritidsnämnden föreslås bevilja två av de nu under hösten inkomna ansökningarna om totalt 
96 000 kronor.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Investeringsbidrag 2020
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Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
 
Alena Jukic (V) anmälde jäv och deltog inte handläggandet av ärendet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 108                FRN 2020/125

Projektbidrag 2020 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja:

 Fisksätra IF 40 000 kronor för att erbjuda fysiska aktiviteter i kombination med 
tematräffar för målgruppen barn och ungdomar

 Järla IF Orienteringsklubb 12 150 kronor för utbildningsmaterial
 Twisters Cheer Elite 20 000 kronor för ledarutbildningar inom mental träning
 Saltsjöbadens Rodelklubb 20 000 kronor för en förstudie med syftet att utreda 

möjligheten att erbjuda rodel året runt
 Boo Kanot- och skidklubb 18 000 kronor till ledarutbildningar för ungdomsledare 17–

20 år

Fritidsnämnden beslutar att avslå:
 TjejCompaniets ansökan om 700 000 kronor för att bygga en virtuell plattform och 

ansöka om medel för en nationell satsning

Sammanfattning av ärendet 
Enligt fritidsnämndens riktlinjer ska projektbidraget hjälpa föreningar att genomföra projekt 
som kan höja verksamhetens kvalitet, skapa en möjlighet att pröva nya verksamhetsformer 
och nå nya grupper.

Sista ansökningsdag för projekt som ska starta under våren 2021 var den 1 oktober 2020. Vid 
detta tillfälle hade det inkommit sex ansökningar om projektbidrag. Den totala budgeten för 
projektbidraget är för 2020 147 000 kronor. För ansökningar som inkom under våren 
beviljades totalt 51 700 kronor. Dock valde Nacka Ridklubb att ställa in sina prova-på 
aktiviteter som en följd av den pågående pandemin och ska därför återbetala 10 500 kronor. 
Totalt återstår därför 110 500 kronor av projektbidragets budget. Sex av sju nu inkomna 
ansökningar föreslås beviljas projektbidrag med ett totalt belopp om 110 150 kronor.

Föreningarna har bland annat ansökt om bidrag för att arrangera boxningsträning för 
nybörjare, diverse utbildningsinsatser och för att genomföra en förstudie för en året runt 
öppen rodelbana.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Projektbidrag hösten 2020
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
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Alena Jukic (V) anmälde jäv och deltog inte handläggandet av ärendet.
- - - - -

Paragrafen är justerad
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§ 109                FRN 2020/132

Riktat bidrag till Friska Nacka 2021 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Järla Orientering och Skidor 80 000 kronor för Friska 
Nacka 2021.

2. Fritidsnämnden beslutar att Järla Orientering och Skidor ska inkomma med en redovisning 
av Friska Nacka 2021 senast den 31 december 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Järla Orientering och Skidor har under 2019 och 2020 gett ut gratiskartan Friska Nacka. 
Kartan delas ut tillsammans med lokaltidningen Nacka Värmdö-posten och når på så sätt 
samtliga hushåll i Nacka kommun.

Verksamheten beskrivs som en folkhälsosatsning med syfte att locka ut fler människor i 
naturen med hjälp av en lättare form av orientering.

Föreningen har inkommit med en ansökan om stöd på 160 000 kronor för att genomföra 
Friska Nacka 2021 på ett liknande sätt som under 2019 och 2020.

Fritidsnämnden beslutade för 2020 att ge Järla Orientering och Skidor ett stöd på 80 000 
kronor för att genomföra en utökad satsning på Friska Nacka. Även kulturnämnden beviljade 
projektet 80 000 kronor för 2020 då några av kontrollpunkterna placerades vid kommunens 
offentliga konstverk och bidrog till offentliggörandet av Nackas offentliga konst. Beslut från 
kulturnämnden är under handläggning.

Friska Nacka bedöms bidra både till förbättrad folkhälsa samt en ökad kunskap om 
kommunen och mot bakgrund av detta beslutar ´Fritidsnämnden att föreningen Järla 
Orientering och Skidor beviljas 80 000 kronor för att genomföra Friska Nacka även år 2021.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Riktad bidrag Friska Nacka 2021
Utvärdering Friska Nacka 2020
 

Yrkanden
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut.
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16 december 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Protokollsanteckning
Ordförande Gunilla Grudevall-Steen (L) lät anteckna följande för hela nämnden.  
" Vi vill från Fritidsnämnden rikta ett stort tack för det fina och fantastiska arbete ni gör med 
ett Friskare Nacka.
Vi ser hur oerhört uppskattat detta blivit av nackaborna, responsen har varit överväldigande, 
många är ute och rör på sig och hittar nya platser. Ett roligt sätt att lära sig nytt om nacka och 
samtidigt få motion och frisk luft.
Och dessutom en trevlig aktivitet som går att genomföra trots Covid.
Återigen ett stort o varmt tack "
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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16 december 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 110                FRN 2020/65

Samlingsärende kopplat till Corona, Covid-19 för kultur- 
och fritidsenheten kopplat till Fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Anna Kristiansson, utvecklingsledare, redogjorde för Covid-läget inom fritidsnämndens 
ansvarsområde.

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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16 december 2020

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Fritidsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 111

Redovisning av Delegationsbeslut och Anmälningar för 
kännedom

Beslut
Fritidsnämnden lägger handlingarna till protokollet.

Anmälningar
 FRN 2020/45-3  Ordförandebeslut avbokingsavgifter alla bokningar
 FRN 2020/124-2  Delegationsbeslut - Fritidsnämnden ställer från och med 2020-11-

02 in allmänhetens åkning i samtliga ishallar under helger.
 FRN 2020/124-1  Tjsk. Ordförandebeslut om att ställa in allmänhetens åkning
 FRN 2020/124-3  Ordförandebeslut om att ställa in allmänhetens åkning
 FRN 2020/123-1  frn 2020-123 delegationsbeslut Lokalt aktivitetsbidrag våren 2020
 NTN 2020/217-10  Yttrande Dispensansökningar för åtgärder vid Vinterstadion
 NTN 2020/217-11  §168 NTN Yttrande dispensansökan för åtgärder i Tattby 

naturreservat
 FRN 2020/130-1  protokoll Utmärkelserna; årets förening, årets unga ledare och 

årets förebild

Beslutsgång
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.
 
- - - - -

Paragrafen är justerad
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